
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 14. december 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 315
Er ministeren opmærksom på, der ikke er nogen sikkerhed for, at tiltagene for at modvirke 
artstabet i Danmark, har et evidensbaseret grundlag for, at det vil virke fremmende for de 
truede arter? Og er ministeren i tillæg hertil opmærksom på, at rewilding som virkemiddel, 
der anbefales fra nogle biodiversitetsforskeres side, af andre biologiforskere, eksempelvis 
af Bent Odgaard og Anna-Marie Klamt betegnes som hvilende på myter (”Forskere: 
Rewilding savner evidens og kan ende med at skade biodiversiteten”, Forskerzonen den 
16. August 2021)?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Kristian Pihl Lorent-
zen (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Kristian.Lorentzen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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